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EXPEDITION CANADIENNE
DANS L'ARCTIQUE 1913-1918

The Karluk tragedy, 1914

In January 1914, the Canadian Arctic Expedition Northern Party’s main
schoonet, the Karluk, was crushed by Arctic ice and sank near Wrangel
Island after drifting on an ice floe since August 1913. During these five
months, the 23 crew members, 11 of whom would perish, were
shipwrecked on Wrangel Island while their captain and Inuit guide
trekked to Siberia for help. In true Canadian fashion, despite their bleak
situation, the Karluk survivors faithfully celebrated Dominion Day on
July 1, 1914, planting a Union Jack flag on Wrangel Island. The
remaining Karluk survivors were rescued in fall of 1914.

Le naufrage du Karluk, 1914

En janvier 1914, la goélette de 'Expédition canadienne dans 'Arctique,
prise dans des glaces flottantes depuis aot 1913, a été broyée par les
glaces et a coulé prés de I'lle Wrangel. Pendant cing mois, 23 membres
de I'équipage de la goélette survécurent sur I'lle Wrangel, mais onze y
ont perdu la vie. Au cours de cette période, le capitaine et un guide inuit
ont traversé les glaces jusqu’en Sibérie pour trouver de l'aide. Malgré leur
désarroi, et de maniére typiquement canadienne, les naufragés ont
célébré la féte du Dominion, le ler juillet 1914, en hissant le drapeau
Union Jack sur Ille Wrangel. Les survivants du Karluk ont été repéchés
a l'automne 1914.
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